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Slovo starosty na závěr volebního období… 
Opět 4 roky utekly jako voda a už tu máme nové 
volby do zastupitelstva obce, v letošním roce spojené 
s volbami do Senátu. Právě skončené volební období 
2014-2018 je pro mne již pátým ve funkci starosty. 
Doufám, že se shodneme na tom, že ho lze hodnotit 
jako celkem úspěšné. 
K největším akcím bych zařadil Rekonstrukci 
Sportovního a společenského centra, která byla 
v letošním roce dokončena nástavbou. Z dalších 
větších akcí bych jmenoval celkovou rekonstrukci 
hřbitova. Zde zbývá dokončit opravu obřadní síně se 
zpevněnou plochou a oplocením.  
K významným akcím, které se podařilo dokončit je 
nová cisternová automobilová stříkačka CAS 30 
Tatra 815-7, kterou jsme získali díky významné 
finanční podpoře Ministerstva pro místní rozvoj ČR.  
Troufám si tvrdit, že se naše obec opět posunula dále 
a nemusíme se za ni stydět. Do budoucna máme 
další plány, ale máme již větší část akcí za sebou a 
menší před sebou. 
Na závěr bych chtěl tímto poděkovat členům 
zastupitelstva obce za rozhodování ve prospěch obce 
a občanům, kteří mne v tomto volebním období 
podporovali.   
                 Jan Michel  

ZKRÁCENÝ ZÁPIS ZE  19. ZASEDÁNÍ   
ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   
DNE  21.6.2018   V 18:00  HODIN V ZASEDACÍ 
MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 
CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomni 4 členové ZO, omluveni Tibor Jirman, Martin 
Jošt, Tomáš Klikar. 
Zastupitelstvo obce schválilo: 
1) Ověřovatele zápisu ve složení Jaroslav 
Martinec, Josef Gebrt. 

2) Program 19. zasedání ZO 
1. Volba ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 19. zasedání ZO 
3. Schválení odkladu plnění usnesení z 18. zasedání 
ZO 
4. Zrušení pronájmu 1.části pozemkové parcely č.3/9, 
k.ú. Dolní Radechová 
5. Zrušení pronájmu 2.části pozemkové parcely č.3/9, 
k.ú. Dolní Radechová 
6. Pronájem 1.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
7. Pronájem 2.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
8. Koupě čp.209 na st.p.č. 190 a st.p.č. 190, k.ú. 
Dolní Radechová 
9. Schválení nepřevádět poštu Dolní Radechová na 
poštu Partner 

10. Schválení účetní závěrky Obce Dolní Radechová 
sestavené ke dni 31.12.2017 
11. Schválení účetní závěrky příspěvkové organizace 
ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavené ke dni 
31.12.2017 
12. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2017 
13. Stanovení počtu členů zastupitelstva obce pro 
volební období 2018-2022 
14. Informace 
15. Návrh usnesení 
3) Odklad plnění usnesení z 18. zasedání ZO 
Starosta informoval, že se rozhodl odložit schválení 
plnění usnesení z 18. zasedání ZO na příští 
zasedání, protože ještě nebyla podepsána smlouva 
směnná mezi obcí a sestrami Janou Přibylovou a 
Zdeňkou Kriškovou od paní Jany Přibylové.  
Dále starosta informoval o změnách pronájmů dvou 
částí pozemkové parcely č.3/9, katastrální území 
Dolní Radechová. Jedná se o pozemkovou parcelu 
za stavebninami Danton, za potokem vpravo. Ke 
konci roku 2017 zastupitelstvo obce schválilo 
pronájem dvou částí této pozemkové parcely. 
Pronájem 1.části Petru Hajníkovi a pronájem 2.části 
firmě N-SYS s.r.o. Do dnešního dne nebyla uzavřena 
smlouva o pronájmu, protože bylo zapotřebí nejprve 
upravit plochu pro pronájem. Úpravy plochy byly 
dokončeny až ve druhé polovině května. Došlo ke 
změně výměry původních ploch u obou nájemců. 
Z tohoto důvodu se starosta rozhodl zrušit původní 
pronájmy 1. i 2. části pozemkové parcely č. 3/9, 
katastrální území Dolní Radechová a schválit nové 
pronájmy těchto částí pozemkové parcely.  
Petr Hajník má zájem o zvětšení plochy na výměru 
1000 m2 za podmínky skladování sypkých materiálů. 
Firma N-SYS  má  zájem o upřesnění plochy na 
výměru 759 m2 za podmínky skladování materiálu pro 
pokládání optické sítě (chráničky, cívky).  
4) Zrušení pronájmu 1.části pozemkové parcely 
č.3/9, k.ú. Dolní Radechová 
5) Zrušení pronájmu 2.části pozemkové parcely 
č.3/9, k.ú. Dolní Radechová 
6) Pronájem 1.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
7) Pronájem 2.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
8) Koupi čp.209 na st.p.č. 190 a st.p.č. 190, k.ú. 
Dolní Radechová 
Starosta informoval přítomné, že jsme dne 9.5.2018 
obdrželi od manželů Bursíkových, pana Martince a 
paní Hepnarové na obecní úřad upozornění na 
nebezpečnost domu čp.209 v ulici Na Kruhovce. 
Podle nich je tento dům v havarijním stavu, zdivo 
praská, rozpadá se a padá na sousední objekty. 
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Starosta může potvrdit, že je tento dům dlouhodobě 
neobývaný, od roku 2006 ho vlastní Yuriy Kharbaka, 
který chtěl dům opravit a bydlet v něm. Protože 
k domu nejsou dotaženy inženýrské sítě kromě 
elektrické energie a bylo by složité inženýrské sítě 
k domu dovést, majitel ze záměru ustoupil.  
Dům je dlouhodobě na prodej za 150.000,- Kč, ale za 
tuto částku žádný ze sousedů dům nechce. Z tohoto 
důvodu se starosta rozhodl, že by dům mohla koupit 
obec. Po demolici domu by pozemek mohl sloužit 
jako parkoviště nebo by se na něm mohla postavit 
garáž pro obecní účely. Vlastník nemovitosti nabízí 
v případě, že obec koupí nemovitost, úhradu daně 
z převodu nemovitosti, návrhu na vklad do katastru 
nemovitostí, poplatku za ověření podpisu a bude se 
podílet na demolici objektu. 
9) Nepřevádět poštu Dolní Radechová na poštu 
Partner 
Starosta uvedl, že dne 10.4.2018 jsme byli písemně 
vyrozuměni o plánované změně obsluhy pošty v Dolní 
Radechové. Následně k nám na obecní úřad přijel 
zástupce České pošty, s.p. Ing.Michal Drda, který 
starostu podrobně informoval o plánovaných 
změnách. Jedná se o to, že by pošta v Dolní 
Radechové měla být převedena na poštu Partner. 
Pošta by tak fungovala pod obcí. Obec by musela 
sehnat pracovníka, který by vykonával práci ve 
stejném rozsahu jako doposud. Provozní doba Pošty 
Partner by musela být stejná nebo delší než doposud 
(přibližně ½ úvazku). Česká pošta by zajistila prostor 
pro poštu, vybavení pošty a přispívala by na mzdu 
zaměstnance.  
V převodu na poštu Partner starosta vidí jen 
nevýhody: obec musí zajistit zaměstnance a ještě 
náhradníka, který by ho zastoupil v případě dovolené 
a nemoci, obec přijde o nájem.  
10) Účetní závěrka Obce Dolní Radechová 
sestavené ke dni 31.12.2017 
Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sféře 
(některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb. 
Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěrku 
obce k 31.12.2017 bez výhrad a připomínek a 
v rozsahu těchto finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu 
zisku a ztráty, Přílohy účetní uzávěrky, Inventarizační 
zprávy a Roční zprávy o finanční kontrole.  
11) Účetní závěrka příspěvkové organizace  ZŠ a 
MŠ  Dolní Radechová sestavené ke dni 31.12.2017 
Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sféře 
(některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb. 
Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěrku 
příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Dolní Radechová 

k 31.12.2017 bez výhrad a připomínek a v rozsahu 
těchto finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu zisku a 
ztráty, Přílohy účetní uzávěrky, Inventarizační zprávy 
a zprávu o finanční kontrole a kontrole hospodaření a 
žádost o rozdělení hospodářského výsledku za rok 
2017 do rezervního fondu.  
12) Závěrečný účet obce za rok 2017 
Závěrečný  účet  obce  za  rok 2017  byl zveřejněn  
po  dobu  15 dnů, od 23.5 do 8.6.2018. Součástí 
závěrečného účtu je přezkoumání hospodaření obce. 
To bylo provedeno dne 11.9.2017 a 11.5.2018 se 
závěrem, že při přezkoumání hospodaření podle § 10 
odst.3 písm. a) zákona č.420/2004 Sb., o 
přezkoumávání hospodaření územních 
samosprávných celků a dobrovolných svazků obcí 
nebyly zjištěny chyby a nedostatky a neuvádí žádná 
rizika dle § 10 odst. 4 písm. a) zákona č. 420/2004 
Sb.  

13) Stanovení počtu členů zastupitelstva obce 
pro volební období 2018-2022 
Ve dnech 5. a 6.října 2018 se u nás uskuteční volby 
do zastupitelstev obcí a volby do Senátu Parlamentu 
ČR. Podle §67 zákona č.128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů, je nutné stanovit počet 
členů pro volební období 2018–2022. Starosta navrhl 
počet členů 7. Již pět volebních období je 
zastupitelstvo obce sedmičlenné a tento počet 
vyhovuje.                                                                                                    

14) Informace 
Starosta nejprve informoval o rekonstrukci silnice, 
která začala v pondělí 11.6.2018 Všichni občané byli 
o stavbě informováni v obecním zpravodaji a formou 
letáků. Z důvodu rekonstrukce silnice nastaly 
problémy v dopravě přes obec. Aby se projíždějící 
automobily vyhnuly stavbě, čím dál častěji využívají 
místní komunikaci v ulici Na Kruhovce. Na závěr 
k tomuto bodu starosta řekl, že stavbou budeme 
všichni trpět, ale oprava silnice již byla nutná. 
Dále starosta informoval o blížících se volbách do 
zastupitelstva obce a Senátu Parlamentu ČR. U nás 
budou pravděpodobně podány opět 2 kandidátní 
listiny pro volby do zastupitelstva obce. Je čím dál 
složitější najít někoho, kdo by měl zájem kandidovat a 
tím se podílet na spolurozhodování o veškerých 
věcech obce. 

15) Návrh usnesení 
Starosta požádal Jaroslava Martince, aby přečetl 
návrh usnesení a vyzval k hlasování. 

Starosta se rozloučil, poděkoval přítomným, že se 
zúčastňují zastupitelstva a vyzval je, aby i nadále 
chodili a informovali ostatní. 
Zapsal: Jan Michel 22.6.2018 
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ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  20. ZASEDÁNÍ   
ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   
DNE  12.9.2018   V 18:00  HODIN V ZASEDACÍ 
MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 
CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomno: 7 členů ZO. 
Slavnostní vyhlášení výsledků soutěže 
“Rozkvetlá okna Dolní Radechové“ 
V 18:05 starosta přivítal přítomné a 
zahájil vyhodnocení soutěže Rozkvetlá okna. Bylo 
vybráno celkem 16 nejlepších oken a balkonů. Z těch 
bylo postupně vyhlášeno a oceněno 4.-10. místo a 
3.,2. a 1.místo. Nejlepší byli oceněny kvalitními 
moravskými víny, pamětními listy a rostlinkou vřesu. 
Starosta a místostarosta poděkovali všem, že díky 
jejich péči o květiny v oknech a balkonech dělají naši 
obec hezčí a doufají, že se bude v této soutěži 
pokračovat i příští rok. 
Poté starosta zahájil 20. zasedání ZO, přivítal 
přítomné a oznámil, že jsou přítomni všichni členové 
zastupitelstva obce, tudíž je zastupitelstvo 
usnášeníschopné. 
Zastupitelstvo obce schválilo: 
1) Ověřovatele zápisu ve složení Tibor Jirman, 
Martin Jošt. 
2) Program 20. zasedání ZO 
1. Volba ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 20. zasedání ZO 
3. Schválení plnění usnesení z 18. zasedání ZO 
4. Schválení plnění usnesení z 19. zasedání ZO 
5. Schválení smlouvy o zřízení věcného břemene 
s firmou GasNet, s.r.o. 
6. Schválení smlouvy o zápůjčce s firmou VAK 
Náchod, a.s. 
7. Úprava rozpočtu č.6 
8. Schválení mimořádných odměn zastupitelům obce 
9. Informace  
10. Návrh usnesení 
3) Plnění usnesení z 18. zasedání ZO 
Na 18. zasedání ZO byla schválena směna 
pozemkové parcely č. 2355/2 katastrální území Dolní 
Radechová ve vlastnictví Obce Dolní Radechová za 
pozemkovou parcelu č. 172/12 katastrální území 
Babí u Náchoda ve vlastnictví Ing.Jany Přibylové 
CSc. a Zdeňky Kriškové. Směna pozemků již 
proběhla, obec má ve vlastnictví pozemkovou parcelu 
č.172/12. Dále byla schválena Veřejnoprávní smlouva 
o zabezpečení výdajů souvisejících se zajištěním 
podmínek základního vzdělávání 2.stupně, Dohoda o 
vytvoření společného školského obvodu základní 
školy, jejíž činnost vykonává ZŠ Náchod – Plhov, 
Příkopy 1186 a Dohoda o vytvoření společného 
školského obvodu základní školy, jejíž činnost 
vykonává ZŠ a MŠ Dolní Radechová, okres Náchod. 

Nakonec byla schválena Obecně závazná vyhláška 
č.1/2018, kterou se stanoví části společných 
školských obvodů základních škol. 
4) Plnění usnesení z 19. zasedání ZO 
Na 19.zasedání ZO bylo schváleno zrušení pronájmu 
1. a 2. části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. Dolní 
Radechová, pronájem 1. a 2.části pozemkové parcely 
č.3/9, katastrální území Dolní Radechová. Smlouvy o 
nájmu již byly podepsány. Dále byla schválena koupě 
objektu čp.209, Dolní Radechová, nepřevádět poštu 
Dolní Radechová na poštu Partner, účetní závěrka 
Obce Dolní Radechová sestavená ke dni 31.12.2017 
a účetní závěrka příspěvkové organizace ZŠ a MŠ 
Dolní Radechová sestavená ke dni 31.12.2017. 
Nakonec byl schválen závěrečný účet obce za rok 
2017 s vyjádřením souhlasu s celoročním 
hospodařením bez výhrad.  
5) Smlouva o zřízení věcného břemene s firmou 
GasNet, s.r.o. 
Obec má již ve vlastnictví pozemkovou parcelu č. 
172/12, katastrální území Babí u Náchoda. V tomto 
pozemku je umístěn plynovod. Obec se již v roce 
2011 zavázala, že zajistí zřízení věcných břemen. 
Z tohoto důvodu je nutné schválit smlouvu o zřízení 
věcného břemene.  
6) Smlouva o zápůjčce s firmou VAK Náchod, a.s. 
Obec Dolní Radechová ve spolupráci se společností 
VAK Náchod a.s. budou realizovat akci „Kanalizace 
Hlubočky Dolní Radechová“. Obec ve spolupráci 
s firmou VAK Náchod, a.s. zajistila potřebná povolení, 
VAK Náchod, a.s. vybral firmu na realizaci. Zahájení 
je předběžně naplánováno na 22.10.2018. Investovat 
stavbu bude Obec Dolní Radechová s tím, že 
splašková kanalizace bude ve vlastnictví společnosti 
VAK Náchod a.s. a tato společnost kanalizaci obci 
splatí do 5-ti let. Z tohoto důvodu je zapotřebí 
podepsat a schválit smlouvu o zápůjčce. 
7) Úprava rozpočtu č.6 
Z důvodu koupě objektu čp.209 Dolní Radechová za 
150.000,- Kč je zapotřebí o tuto částku upravit 
rozpočet. Jedná se o úpravu rozpočtu č.6. Úpravy, 
které neschválilo zastupitelstvo obce, byly 
v pravomoci starosty a jsou zveřejněny na webových 
stránkách obce.  
Starosta jen připomněl, že se dům nachází v ulici Na 
Kruhovce proti Bursíkovým. Dům je dlouhodobě 
neobývaný, proto je v dezolátním stavu.   
8) Odměny zastupitelům obce 
Protože je toto zasedání zastupitelstva obce poslední 
v tomto volebním období, starosta se rozhodl, že 
neuvolněným zastupitelům obce a místostarostovi 
obce navrhne mimořádnou finanční odměnu. 
Maximální výše odměn je dvojnásobná měsíční 
odměna pro předsedu výboru, člena výboru a člena 
ZO.         
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Starosta může potvrdit, že je tento dům dlouhodobě 
neobývaný, od roku 2006 ho vlastní Yuriy Kharbaka, 
který chtěl dům opravit a bydlet v něm. Protože 
k domu nejsou dotaženy inženýrské sítě kromě 
elektrické energie a bylo by složité inženýrské sítě 
k domu dovést, majitel ze záměru ustoupil.  
Dům je dlouhodobě na prodej za 150.000,- Kč, ale za 
tuto částku žádný ze sousedů dům nechce. Z tohoto 
důvodu se starosta rozhodl, že by dům mohla koupit 
obec. Po demolici domu by pozemek mohl sloužit 
jako parkoviště nebo by se na něm mohla postavit 
garáž pro obecní účely. Vlastník nemovitosti nabízí 
v případě, že obec koupí nemovitost, úhradu daně 
z převodu nemovitosti, návrhu na vklad do katastru 
nemovitostí, poplatku za ověření podpisu a bude se 
podílet na demolici objektu. 
9) Nepřevádět poštu Dolní Radechová na poštu 
Partner 
Starosta uvedl, že dne 10.4.2018 jsme byli písemně 
vyrozuměni o plánované změně obsluhy pošty v Dolní 
Radechové. Následně k nám na obecní úřad přijel 
zástupce České pošty, s.p. Ing.Michal Drda, který 
starostu podrobně informoval o plánovaných 
změnách. Jedná se o to, že by pošta v Dolní 
Radechové měla být převedena na poštu Partner. 
Pošta by tak fungovala pod obcí. Obec by musela 
sehnat pracovníka, který by vykonával práci ve 
stejném rozsahu jako doposud. Provozní doba Pošty 
Partner by musela být stejná nebo delší než doposud 
(přibližně ½ úvazku). Česká pošta by zajistila prostor 
pro poštu, vybavení pošty a přispívala by na mzdu 
zaměstnance.  
V převodu na poštu Partner starosta vidí jen 
nevýhody: obec musí zajistit zaměstnance a ještě 
náhradníka, který by ho zastoupil v případě dovolené 
a nemoci, obec přijde o nájem.  
10) Účetní závěrka Obce Dolní Radechová 
sestavené ke dni 31.12.2017 
Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sféře 
(některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb. 
Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěrku 
obce k 31.12.2017 bez výhrad a připomínek a 
v rozsahu těchto finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu 
zisku a ztráty, Přílohy účetní uzávěrky, Inventarizační 
zprávy a Roční zprávy o finanční kontrole.  
11) Účetní závěrka příspěvkové organizace  ZŠ a 
MŠ  Dolní Radechová sestavené ke dni 31.12.2017 
Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sféře 
(některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb. 
Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěrku 
příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Dolní Radechová 

k 31.12.2017 bez výhrad a připomínek a v rozsahu 
těchto finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu zisku a 
ztráty, Přílohy účetní uzávěrky, Inventarizační zprávy 
a zprávu o finanční kontrole a kontrole hospodaření a 
žádost o rozdělení hospodářského výsledku za rok 
2017 do rezervního fondu.  
12) Závěrečný účet obce za rok 2017 
Závěrečný  účet  obce  za  rok 2017  byl zveřejněn  
po  dobu  15 dnů, od 23.5 do 8.6.2018. Součástí 
závěrečného účtu je přezkoumání hospodaření obce. 
To bylo provedeno dne 11.9.2017 a 11.5.2018 se 
závěrem, že při přezkoumání hospodaření podle § 10 
odst.3 písm. a) zákona č.420/2004 Sb., o 
přezkoumávání hospodaření územních 
samosprávných celků a dobrovolných svazků obcí 
nebyly zjištěny chyby a nedostatky a neuvádí žádná 
rizika dle § 10 odst. 4 písm. a) zákona č. 420/2004 
Sb.  

13) Stanovení počtu členů zastupitelstva obce 
pro volební období 2018-2022 
Ve dnech 5. a 6.října 2018 se u nás uskuteční volby 
do zastupitelstev obcí a volby do Senátu Parlamentu 
ČR. Podle §67 zákona č.128/2000 Sb., o obcích, ve 
znění pozdějších předpisů, je nutné stanovit počet 
členů pro volební období 2018–2022. Starosta navrhl 
počet členů 7. Již pět volebních období je 
zastupitelstvo obce sedmičlenné a tento počet 
vyhovuje.                                                                                                    

14) Informace 
Starosta nejprve informoval o rekonstrukci silnice, 
která začala v pondělí 11.6.2018 Všichni občané byli 
o stavbě informováni v obecním zpravodaji a formou 
letáků. Z důvodu rekonstrukce silnice nastaly 
problémy v dopravě přes obec. Aby se projíždějící 
automobily vyhnuly stavbě, čím dál častěji využívají 
místní komunikaci v ulici Na Kruhovce. Na závěr 
k tomuto bodu starosta řekl, že stavbou budeme 
všichni trpět, ale oprava silnice již byla nutná. 
Dále starosta informoval o blížících se volbách do 
zastupitelstva obce a Senátu Parlamentu ČR. U nás 
budou pravděpodobně podány opět 2 kandidátní 
listiny pro volby do zastupitelstva obce. Je čím dál 
složitější najít někoho, kdo by měl zájem kandidovat a 
tím se podílet na spolurozhodování o veškerých 
věcech obce. 

15) Návrh usnesení 
Starosta požádal Jaroslava Martince, aby přečetl 
návrh usnesení a vyzval k hlasování. 

Starosta se rozloučil, poděkoval přítomným, že se 
zúčastňují zastupitelstva a vyzval je, aby i nadále 
chodili a informovali ostatní. 
Zapsal: Jan Michel 22.6.2018 
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Výši odměny pro neuvolněné zastupitele starosta 
sjednotil tak, že se vycházelo z odměny pouze člena 
zastupitelstva obce, která je max. 2 x 1379,- Kč. 
Starosta navrhl mimořádnou odměnu 2528,- Kč pro 
každého neuvolněného zastupitele. Pro místostarostu 
starosta navrhl mimořádnou odměnu 6320,- Kč.  
Ještě před hlasováním o odměnách zastupitelům 
obce se přihlásil s doplněním místostarosta. Uvedl, 
že po poradě s ostatními zastupiteli navrhuje 
mimořádnou odměnu starostovi ve výši 10.112,- Kč. 

9) Informace 
Starosta nejprve informoval o rekonstrukci silnice, 
která měla původně letos končit 5.října, ale termín 
ukončení byl posunut na 21.října. Příští rok v dubnu a 
květnu by měla stavba pokračovat v úseku od 
Červeňáku po kravín. 
Dále starosta informoval o přípravách oslav 100 let 
vzniku republiky. V sobotu 27.října odpoledne by měl 
proběhnout pietní akt u pomníku legionáře u 
obecního úřadu. Do pomníku by měly být vloženy 
pamětní listy s dodatky za přítomnosti členů Klubu 
vojenské historie Náchod a občanů naší obce. 
Následovalo by vysazení Stromu svobody. Starosta 
navrhl, že by to mohla být lípa, která roste na jeho 
zahradě. Je sice menší, ale bylo by to cennější než 
lípu kupovat. Následoval by sraz rodáků, který by se 
uskutečnil v nových prostorách haly. 
Oslavy svěcení obecní vlajky by měly proběhnout až 
příští rok, přibližně v červnu, na hřišti za halou za 
účasti široké veřejnosti. Měl by být připraven i 
program pro děti. 
Nakonec starosta opět informoval o blížících se 
volbách do zastupitelstva obce a Senátu Parlamentu 
ČR. U nás byly podány opět 2 kandidátní listiny pro 
volby do zastupitelstva obce. Místostarosta si 
posteskl, že je čím dál složitější najít někoho do 
komunální politiky.  

10) Návrh usnesení 
Starosta požádal Tibora Jirmana, aby přečetl návrh 
usnesení a vyzval k hlasování. 

Starosta se rozloučil, poděkoval zastupitelům za práci 
ve volebním období 2014-2018 a přítomným, že se 
zúčastňují zastupitelstva a vyzval je, aby i nadále 
chodili a informovali ostatní. 
Zapsal: Jan Michel 14.9.2018 

INFORMACE STAROSTY 
Oprava silnice I/14 
V minulém zpravodaji byly podány informace o 
opravě silnice I/14 v Dolní Radechové. Došlo ke 
změnám v termínech jednotlivých etap opravy silnice. 
Dokončení druhé etapy, a to v úsecích od začátku 
Dolní Radechové ve směru od Náchoda po bytovku a 
od ulice U Legionáře po Červeňák, budou práce 

ukončeny do 21.10.2018 s tím, že první úsek je 
průjezdný kyvadlově a druhý úsek od ulice U 
Legionáře po Červeňák je úplně uzavřen. Úplná 
uzavírka je nutná, protože se mění kompletní 
podkladní vrstvy silnice.  
Poslední úsek oprav silnice od Červeňáku po kravín 
bude realizován v měsících dubnu a květnu 2019 
za úplné uzavírky. Silnici bude nutné uzavřít z důvodu 
výměny kompletních podkladních vrstev silnice.  
Vážení občané, žádám Vás o trpělivost a 
shovívavost při řešení problémů s dopravou 
v rámci rekonstrukce silnice. V případě problémů 
se obraťte přímo na stavbyvedoucího p.Karla Kutera 
731 601 504.  

Komunální odpad 
Z důvodu neprůjezdnosti silnice I/14 v Dolní 
Radechové byly přemístěny 2 kontejnery na plast ze 
stanoviště u Červeňáku ke kříži u Skalických. Po 
ukončení prací 21.10. budou kontejnery vráceny na 
původní místo. 
Vlivem neprůjezdnosti silnice v naší obci je i 
komplikovanější svoz komunálního odpadu od  
občanů. V případě, že Vám nebude odvezen odpad, 
nejlépe ve středu ráno mne o tom informujte na tel.č. 
724 179 769 nebo e-mailem. Nejpozději však ve 
středu odpoledne. Budu se snažit zajistit svoz odpadu 
co nejdříve, ideálně ve čtvrtek nebo v pátek.     

Nebezpečný odpad 
Na podzim proběhne svoz nebezpečného odpadu 
v sobotu 20.10.2018 od 10.10 do 11.10 hodin.  
Svozový automobil bude přistaven u prodejny 
potravin.  
Do nebezpečného odpadu patří zejména:    staré   
akumulátory   z  automobilů, nádoby a štětce se 
zbytky barev, zbytky chemikálií, staré léky, zářivky, 
výbojky, motorové oleje a maziva, olejové filtry, 
mořidla, spreje, pneumatiky a televizory. 

Svoz papíru 
Kontejner na starý papír bude přistaven k základní 
škole a mateřské škole od čtvrtka 1.11. 8.00 hodin 
do pondělí 5.11.2018 7.00 hodin.  
Papír je nutné svázat a třídit na čistý novinový papír, 
letáky, časopisy, knihy, lepený karton. 

Otevření skládky v ohradě 
Skládka v ohradě u firmy Bureš Art s.r.o. bude 
naposledy v letošním roce otevřena v sobotu   
17.listopadu 2018 od 10.00 do 11.00 hodin.  

Poděkování 
Touto cestou bych chtěl poděkovat členkám sociální 
komise za práci za celé volební období 2014-2018. 
Dále bych rád poděkoval za práci knihovnici Jiřině 
Novotné. 
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Obecní symboly – znak a vlajka 
Znak a vlajka Obce Dolní Radechová byla oficiálně 
potvrzena Rozhodnutím předsedy Poslanecké 
sněmovny Radkem Vondráčkem ze dne 21.června 
2018 o udělení znaků a vlajek. 
Starosta byl 17.září přítomen na slavnostním aktu 
udělení znaku a vlajky v sále státních aktů 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR v Praze. 
Se zastupiteli bylo dohodnuto z důvodu krátké doby 
na přípravu posunout oslavu svěcení vlajky z října 
letošního roku na červen 2019. 

Volby do zastupitelstev obcí 
V pátek 5.10. od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 
6.10.2018 od 8.00 do 14.00 hodin se konají volby do 
zastupitelstev obcí, letos společně s volbami do 
Senátu. 
Místem konání voleb ve volebním okrsku č.1 je 
volební místnost ve Víceúčelovém obecním 
centru Dolní Radechová č.p. 240 (zasedací 
místnost v 1.NP). 
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže 
svou totožnost a státní občanství České republiky 
(platným občanským průkazem, cestovním, 
diplomatickým nebo služebním pasem ČR). 
Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede 
dnem Voleb do zastupitelstev obcí hlasovací lístky. 
Ve dnech voleb může volič obdržet hlasovací lístky i 
ve volební místnosti. 

Stručné shrnutí volebního období 2014-2018 
Starosta obce  
5.11.2014 – září 2018 Ing. Jan Michel 
Místostarosta obce 
5.11.2014 – září 2018 Josef Beneš 
Rok 2014 
- zahájení provozu odloučeného pracoviště mateřské 
školy ve sportovním a společenském centru  
-den otevřených dveří ve sportovním a společenském 
centru  
Rok 2015 
-stavební úpravy vstupu do sportovního a 
společenského centra 
-stavební úpravy sociálního zařízení v přízemí 
sportovního a společenského centra 
-oprava parkoviště za sportovním a společenským 
centrem 
-oprava komunikace k Benfice 
-oprava komunikace Na Kopci 
-oprava parkoviště na hřbitově 
-oprava schodů na hřbitově 
-oprava okolí kříže na hřbitově 
-oprava mostu k Širokým a Matyášovým 
-oprava opěrné zdi ulice U Legionáře 
-přeložky plynovodu 
-oprava veřejného osvětlení ulice Do Celbova dolu a 
Na Bahnách 

Rok 2016 
-oprava polních cest na Babí a k popílku 
-oprava parkoviště před sportovním a společenským 
centrem 
-oprava komunikace na hřbitově 
-prodloužení splaškové kanalizace za hasičskou 
zbrojnicí 
-opěrná zeď Hlubočky 
-oprava komunikace Hlubočky 
-oprava autobusové zastávky u lomu 
-účast obce v soutěži Vesnice roku 2016 
Rok 2017 
-stavební úpravy – nástavba sportovního a 
společenského centra 
-prodloužení veřejného osvětlení v ulici Na Kopci 
-zpevněné plochy pro kontejnery na odpad 
-dokončení stavebních úprav na hřbitově 
-ukončení provozu odloučeného pracoviště mateřské 
školy ve sportovním a společenském centru   
-nová cisternová automobilová stříkačka CAS 30 
Tatra 815-7 
-vypracování návrhu znaku a vlajky obce 
Rok 2018 
-dokončení stavebních úprav – nástavby sportovního 
a společenského centra 
-oprava podlahy v hale sportovního a společenského 
centra 
-oprava silnice I/14 
-úpravy dešťové a splaškové kanalizace u ZŠ 
-splašková kanalizace Hlubočky 
-přípojky splaškové kanalizace Hlubočky 
-schválení znaku a vlajky obce  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nástavba sportovního a společenského centra 

     4 

Výši odměny pro neuvolněné zastupitele starosta 
sjednotil tak, že se vycházelo z odměny pouze člena 
zastupitelstva obce, která je max. 2 x 1379,- Kč. 
Starosta navrhl mimořádnou odměnu 2528,- Kč pro 
každého neuvolněného zastupitele. Pro místostarostu 
starosta navrhl mimořádnou odměnu 6320,- Kč.  
Ještě před hlasováním o odměnách zastupitelům 
obce se přihlásil s doplněním místostarosta. Uvedl, 
že po poradě s ostatními zastupiteli navrhuje 
mimořádnou odměnu starostovi ve výši 10.112,- Kč. 

9) Informace 
Starosta nejprve informoval o rekonstrukci silnice, 
která měla původně letos končit 5.října, ale termín 
ukončení byl posunut na 21.října. Příští rok v dubnu a 
květnu by měla stavba pokračovat v úseku od 
Červeňáku po kravín. 
Dále starosta informoval o přípravách oslav 100 let 
vzniku republiky. V sobotu 27.října odpoledne by měl 
proběhnout pietní akt u pomníku legionáře u 
obecního úřadu. Do pomníku by měly být vloženy 
pamětní listy s dodatky za přítomnosti členů Klubu 
vojenské historie Náchod a občanů naší obce. 
Následovalo by vysazení Stromu svobody. Starosta 
navrhl, že by to mohla být lípa, která roste na jeho 
zahradě. Je sice menší, ale bylo by to cennější než 
lípu kupovat. Následoval by sraz rodáků, který by se 
uskutečnil v nových prostorách haly. 
Oslavy svěcení obecní vlajky by měly proběhnout až 
příští rok, přibližně v červnu, na hřišti za halou za 
účasti široké veřejnosti. Měl by být připraven i 
program pro děti. 
Nakonec starosta opět informoval o blížících se 
volbách do zastupitelstva obce a Senátu Parlamentu 
ČR. U nás byly podány opět 2 kandidátní listiny pro 
volby do zastupitelstva obce. Místostarosta si 
posteskl, že je čím dál složitější najít někoho do 
komunální politiky.  

10) Návrh usnesení 
Starosta požádal Tibora Jirmana, aby přečetl návrh 
usnesení a vyzval k hlasování. 

Starosta se rozloučil, poděkoval zastupitelům za práci 
ve volebním období 2014-2018 a přítomným, že se 
zúčastňují zastupitelstva a vyzval je, aby i nadále 
chodili a informovali ostatní. 
Zapsal: Jan Michel 14.9.2018 

INFORMACE STAROSTY 
Oprava silnice I/14 
V minulém zpravodaji byly podány informace o 
opravě silnice I/14 v Dolní Radechové. Došlo ke 
změnám v termínech jednotlivých etap opravy silnice. 
Dokončení druhé etapy, a to v úsecích od začátku 
Dolní Radechové ve směru od Náchoda po bytovku a 
od ulice U Legionáře po Červeňák, budou práce 

ukončeny do 21.10.2018 s tím, že první úsek je 
průjezdný kyvadlově a druhý úsek od ulice U 
Legionáře po Červeňák je úplně uzavřen. Úplná 
uzavírka je nutná, protože se mění kompletní 
podkladní vrstvy silnice.  
Poslední úsek oprav silnice od Červeňáku po kravín 
bude realizován v měsících dubnu a květnu 2019 
za úplné uzavírky. Silnici bude nutné uzavřít z důvodu 
výměny kompletních podkladních vrstev silnice.  
Vážení občané, žádám Vás o trpělivost a 
shovívavost při řešení problémů s dopravou 
v rámci rekonstrukce silnice. V případě problémů 
se obraťte přímo na stavbyvedoucího p.Karla Kutera 
731 601 504.  

Komunální odpad 
Z důvodu neprůjezdnosti silnice I/14 v Dolní 
Radechové byly přemístěny 2 kontejnery na plast ze 
stanoviště u Červeňáku ke kříži u Skalických. Po 
ukončení prací 21.10. budou kontejnery vráceny na 
původní místo. 
Vlivem neprůjezdnosti silnice v naší obci je i 
komplikovanější svoz komunálního odpadu od  
občanů. V případě, že Vám nebude odvezen odpad, 
nejlépe ve středu ráno mne o tom informujte na tel.č. 
724 179 769 nebo e-mailem. Nejpozději však ve 
středu odpoledne. Budu se snažit zajistit svoz odpadu 
co nejdříve, ideálně ve čtvrtek nebo v pátek.     

Nebezpečný odpad 
Na podzim proběhne svoz nebezpečného odpadu 
v sobotu 20.10.2018 od 10.10 do 11.10 hodin.  
Svozový automobil bude přistaven u prodejny 
potravin.  
Do nebezpečného odpadu patří zejména:    staré   
akumulátory   z  automobilů, nádoby a štětce se 
zbytky barev, zbytky chemikálií, staré léky, zářivky, 
výbojky, motorové oleje a maziva, olejové filtry, 
mořidla, spreje, pneumatiky a televizory. 

Svoz papíru 
Kontejner na starý papír bude přistaven k základní 
škole a mateřské škole od čtvrtka 1.11. 8.00 hodin 
do pondělí 5.11.2018 7.00 hodin.  
Papír je nutné svázat a třídit na čistý novinový papír, 
letáky, časopisy, knihy, lepený karton. 

Otevření skládky v ohradě 
Skládka v ohradě u firmy Bureš Art s.r.o. bude 
naposledy v letošním roce otevřena v sobotu   
17.listopadu 2018 od 10.00 do 11.00 hodin.  

Poděkování 
Touto cestou bych chtěl poděkovat členkám sociální 
komise za práci za celé volební období 2014-2018. 
Dále bych rád poděkoval za práci knihovnici Jiřině 
Novotné. 
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
Vážení občané, vážení rodiče, 
prázdniny jsou ty tam a my jsme rádi, že Vás 
můžeme prostřednictvím Zpravodaje přivítat v novém 
školním roce. Jsme pyšní na to, že i letos máme 
velké množství prvňáčků a přáli bychom si, aby se 
v naší škole cítili dobře a aby brzy navázali na studijní 
úspěchy svých starších kamarádů. Ti by Vám jistě 
potvrdili, že školní úspěch není zadarmo a že za 
dobrými školními výsledky stojí každodenní práce a 
podpora rodičů a prarodičů, bez nichž by to prostě 
nešlo.  
Abychom dětem školu zpříjemnili a vzdělávali je také 
v něčem jiném než ve vyučovacích předmětech, 
chystáme se společně s obcí Dolní Radechová, 
manželi Vaňkovými, s Hasiči Dolní Radechová a 
Déčkem Náchod otevřít celou řadu kroužků 
(Angličtina, Sportovní kroužek, Kroužek mladých 
myslivců a ochránců přírody, Mladý hasič, Šikovné 
ruce, Flétnička, Taneční kroužek). Doufáme, že tak 
budeme všestranně rozvíjet osobnost Vašich dětí. 
Novinkou v naší škole je také otevření 2. oddělení 
školní družiny až do maximální povolené kapacity 35 
žáků. Tuto aktivitu finančně podporuje obec Dolní 
Radechová.  
Jak jistě můžete zjistit z televizního zpravodajství 
nebo ze stránek úřadu práce, naše země se potýká 
s nedostatkem kvalifikovaných učitelů nebo asistentů 
pedagoga. Měli jsme v tomto ohledu štěstí, protože 
zaměstnáváme také letos pedagogické pracovníky 
buď kvalifikované, nebo takové, kteří si kvalifikaci 
dodělávají vysokoškolským studiem nebo v případě 
asistentů pedagoga specializačním studiem u 
akreditovaných institucí. Po prvních školních týdnech 
už ale víme, že náš pedagogický sbor plnohodnotně 
zajistí kvalitní vzdělávání stejně jako v minulých 
letech. 
Vrátíme-li se k tématu, kterým je zahájení nového 
školního roku, nesmíme zapomenout také poděkovat 
Hasičům z Dolní Radechové, kteří nám na první 
školní den připravili ukázku požární techniky a po 
hřišti vedle sportovní haly umístili řadu stanovišť, na 
kterých si děti vyzkoušely své hasičské dovednosti. 
Usnadnili tak dětem přechod z prázdninového života 
do toho školního. 
Děkujeme 
Mgr. Veronika Štěpánová a kolektiv učitelů ZŠ a MŠ 
Dolní Radechová   

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
Členové jednotky průběžně zdokonalují své znalosti 
odbornou přípravou jak v hasičské zbrojnici, tak i 
v různých kurzech. Po praktické stránce provádíme 
výcvik přímo v jednotce, např. nebezpečné kácení 
nakloněných stromů. Hlavní důraz je při výcviku 
kladen na obsluhu nové cisternové stříkačky, dále 

pak na činnost v dýchacích přístrojích a výcvik ve 
vyprošťování z vozidel, který cvičíme především při 
ukázkách na oslavách hasičů. Dále spolupracujeme 
s účastníky Rescue campu na Dni železnice 
v Trutnově, kde jsme vypomáhali celý týden.  
V měsíci září jsme se zúčastnili velitelského dne, 
který byl určen pro všechny členy jednotek a pořádal 
ho hasičský záchranný sbor. Jako již každý rok jsme 
k dispozici na soutěže mladých hasičů, kde 
dodáváme vodu při požárních útocích. Letos se jedná 
o okresní kolo hry Plamen a okresní a krajské kolo 
soutěží mládeže.  
Do vybavení jsme pořídili automatizovaný externí 
defibrilátor (AED), na který jsme získali příspěvek od 
nadace Agrofert. AED slouží jako pomocník při 
resuscitacích. Nesmíme opomenout účast na 
taktickém cvičení, které simulovalo požár zámku 
v Náchodě. Nabyté zkušenosti uplatňujeme 
především při zásazích. Zasahovali jsme u několika 
dopravních nehod, požárů, odstraňování stromů 
z komunikací, úklidu ropných produktů a byli jsme 
povoláni na žádost záchranné služby k transportu 
pacienta. 
Nově jsme zahájili činnost kroužku mladých hasičů. 
Byli jsme velice potěšeni hojnou účastí nových tváří 
v kolektivu a doufáme, že jim chuť a nadšení vydrží.  
Za SDH Dolní Radechová Tomáš Klikar   

 

RADECHOVSKÝ SPORT 
Nohejbal 
Letošní sezóna se pro nás v okresním přeboru 
vyvíjela velmi pozitivně. Zvládli jsme vyhrát většinu 
zápasů v základní části a do Play-Off jsme postoupili 
z druhého místa. O postup do finále jsme si zahráli 
s mužstvem „Zájezd“. První zápas jsme těsně 2:3 
prohráli a druhý vyhráli 3:2. Měli jsme ovšem lepší 
skóre na vyhrané sety, takže jsme postoupili do 
finále. O první místo si zahrajeme s Jaroměří, která 
porazila Jetřichov dvakrát 3:2. 
Tabulka Okresního přeboru po základní části 
    1. St.koup.Jaroměř   10  8  2  33:17    16 

16  16 
 

    2. Stavebka Náchod   10  6  4  28:22    12  
 
 

    3. Zájezd   10  6  4  28:22    11    
6     4.     Jetřichov   10   5  5  25:25      9   
3 

 

    5. Jezbiny   10  3  7  21:29      6   
1     6. Kounov   10  1   9  10:40      2   
1 V krajském přeboru mužů se nám nakonec do play-

off podařilo postoupit, ale bylo to jen tak, tak. 
Poslední dvě utkání jsme hráli o rozhodující body do 
play-off, proti Horní Radechové a Černčicím. Naší 
bojovností, kterou jsme konečně ukázali, jsme 
dokázali oba soupeře „rozdrtit“ a postoupit do play-off 
jako čtvrtý celek z kraje. Také nemůžu zapomenout 
na výpomoc Patrika Másla z okresního týmu, který 
nám hodně pomohl a snad bude i pomáhat.  

8



   
 

 7 

Po základní části nás čekalo vysněné play-off. 
Bohužel jsme šli na nejtěžšího soupeře „Zbečník“, 
který za posledních 10 zápasů ani jednou neprohrál a 
hrají tam druholigoví hráči. Nejdříve jsme jeli na půdu 
Zbečníka, kde jsme nečekaně vyhráli 4:3 a posunuli 
se o krok blíže finále Královéhradeckého kraje mužů. 
Druhý zápas nás čekal doma, kde jsme bohužel 
prohráli 3:4. Od výhry nás dělil jeden míč, za stavu 
1:1 – 9:9 bohužel Michal Ducháč trefil pásku a balon 
letěl centimetr za „lajnu“. Poslední rozhodující zápas 
jsme odehráli na půdě Zbečníka, ale bohužel se nám 
nepodařil zopakovat výkon z prvního utkání a prohráli 
jsme 4:2. Tím jsme přišli sice o finále, ale byli jsme 
rovnocenným soupeřem. O třetí místo si zahrajeme 
s týmem „Velké Petrovice“. I tak je to pro nás velký 
úspěch, jako nováčka v soutěži.          
Vedoucí krajského přeboru mužů Patrik Levý. 
Tabulka Krajského přeboru po základní části 
    1. Zbečník B   10  10  0  48:22   23 
    2. Velké Petrovice   10  6  4  39:31   16 
    3. Peklo   10  5  5  35:35   15  
    4.     Benfika Dolní Radechová   10   4  6  32:38   14   
    5. Černčice   10  3  7  28:42   12 
    6. Horní Radechová   10  2   8  28:42   10   

Volejbal 
Volejbalisté dohráli druhou polovinu soutěže a 
zorganizovali letní turnaj smíšených družstev. I když 
počasí turnaji přálo, tak účast byla malá. Turnaje se 
zúčastnila pouze čtyři mužstva. Přesto si všichni 
zahráli a po rozdělení cen odcházeli v podvečer 
spokojeně domů. Pro letošní rok jsme okresní soutěž 
volejbalistů z důvodu nízkého počtu hráčů nepřihlásili. 

SK Benfika Dolní Radechová, z.s. (zapsaný 
spolek)  
Protože pořád nemáme stálého zájemce o restauraci, 
bude přes zimní období restaurace uzavřena. 
SK Benfika Dolní Radechová, Martin Jošt, Jiří Jirman 
a Patrik Levý  

Z HISTORIE OBCE 
První rok našeho jednotného zemědělského 
družstva 
V prvém týdnu života, za pomoci zaměstnanců 
okresního národního výboru v Náchodě, byla podána 
žádost o novou hospodářsko-technickou úpravu 
půdy, o bezplatné zaslání účetních knih, v zastoupení 
zemědělské půdy Jaroslava Klesla čp.73 z JZD 
Vysokov do našeho družstva. Dále byla odeslána 
příslušná hlášení nadřízeným orgánům. 
Dne 20.března 1956 dostavil se do zdejší obce 
zástupce Agroprojektu z Hradce Králové, který 
připravil postup hospodářsko-technické úpravy půdy. 
Úpravu prováděl ing.Polák u 8 zemědělců. Všichni  

přijali navržené změny bez námitek, mimo Břetislava 
Cvrčka čp.8 a Ladislava Suka čp.7, kteří podali 
odvolání. 
Téhož dne, tj.20.března 1956 bylo rozhodnuto, za 
účasti zástupců okresního národního výboru a 
příslušných orgánů, o vhodném stavebním pozemku 
pro kravín a sice na pozemku Ladislava Suka čp.7.  
Místní vesnická organizace KSČ se zavázala, že 
brigádnicky zbuduje základy pro stavbu družstevní 
drůbežárny pro 250 nosnic jako dar nově založenému 
družstvu na pozemku Františka Jirmana čp.16. Tak 
se také stalo. První brigáda KSČ byla konána v neděli 
dne 10.června 1956. 
V sobotu dne 14.dubna 1956 byla konána první 
brigáda našeho JZD, která začala provádět adaptaci 
stodoly Františka Jirmana čp.16 na odchovnu 
mladého hovězího dobytka.  
V měsíci květnu 1956 se započalo se stavbou 
kravína pro 100 kusů dobytka. Stavbyvedoucím byl 
Gejza Gomboš čp.223. Kámen do základů byl 
dobýván a odvážen z lomu u okresní silnice v Zápači 
na pozemku státního statku v Dolních Rybnících. Na 
práci se podíleli brigádníci z různých složek a 
korporací našeho občanstva. Družstevníci pomáhali, 
pokud jim dovoloval čas.  Tohoto roku trpěla výstavba 
kravína nedodávkami potřebného stavebního 
materiálu. Tím se také stalo, že se kravín teprve 
k Vánocům dostal pod střechu. Práci ztěžovalo také 
nepříznivé deštivé počasí ke konci podzimu. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Ze stavby kravína 
 

V dalším čísle zpravodaje opět najdete pokračování 
z historie obce. 
Děkuji všem autorům za příspěvky. Žádám další 
občany o příspěvky do zpravodaje. Nepodepsané 
příspěvky napsal starosta. 
Obecní zpravodaj 2/2018, vydala Obec Dolní Radechová 
Září 2018, počet výtisků 270, 
Sestavil a graficky upravil Jan Michel 
Určeno pro vnitřní potřebu obecního úřadu 
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
Vážení občané, vážení rodiče, 
prázdniny jsou ty tam a my jsme rádi, že Vás 
můžeme prostřednictvím Zpravodaje přivítat v novém 
školním roce. Jsme pyšní na to, že i letos máme 
velké množství prvňáčků a přáli bychom si, aby se 
v naší škole cítili dobře a aby brzy navázali na studijní 
úspěchy svých starších kamarádů. Ti by Vám jistě 
potvrdili, že školní úspěch není zadarmo a že za 
dobrými školními výsledky stojí každodenní práce a 
podpora rodičů a prarodičů, bez nichž by to prostě 
nešlo.  
Abychom dětem školu zpříjemnili a vzdělávali je také 
v něčem jiném než ve vyučovacích předmětech, 
chystáme se společně s obcí Dolní Radechová, 
manželi Vaňkovými, s Hasiči Dolní Radechová a 
Déčkem Náchod otevřít celou řadu kroužků 
(Angličtina, Sportovní kroužek, Kroužek mladých 
myslivců a ochránců přírody, Mladý hasič, Šikovné 
ruce, Flétnička, Taneční kroužek). Doufáme, že tak 
budeme všestranně rozvíjet osobnost Vašich dětí. 
Novinkou v naší škole je také otevření 2. oddělení 
školní družiny až do maximální povolené kapacity 35 
žáků. Tuto aktivitu finančně podporuje obec Dolní 
Radechová.  
Jak jistě můžete zjistit z televizního zpravodajství 
nebo ze stránek úřadu práce, naše země se potýká 
s nedostatkem kvalifikovaných učitelů nebo asistentů 
pedagoga. Měli jsme v tomto ohledu štěstí, protože 
zaměstnáváme také letos pedagogické pracovníky 
buď kvalifikované, nebo takové, kteří si kvalifikaci 
dodělávají vysokoškolským studiem nebo v případě 
asistentů pedagoga specializačním studiem u 
akreditovaných institucí. Po prvních školních týdnech 
už ale víme, že náš pedagogický sbor plnohodnotně 
zajistí kvalitní vzdělávání stejně jako v minulých 
letech. 
Vrátíme-li se k tématu, kterým je zahájení nového 
školního roku, nesmíme zapomenout také poděkovat 
Hasičům z Dolní Radechové, kteří nám na první 
školní den připravili ukázku požární techniky a po 
hřišti vedle sportovní haly umístili řadu stanovišť, na 
kterých si děti vyzkoušely své hasičské dovednosti. 
Usnadnili tak dětem přechod z prázdninového života 
do toho školního. 
Děkujeme 
Mgr. Veronika Štěpánová a kolektiv učitelů ZŠ a MŠ 
Dolní Radechová   

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
Členové jednotky průběžně zdokonalují své znalosti 
odbornou přípravou jak v hasičské zbrojnici, tak i 
v různých kurzech. Po praktické stránce provádíme 
výcvik přímo v jednotce, např. nebezpečné kácení 
nakloněných stromů. Hlavní důraz je při výcviku 
kladen na obsluhu nové cisternové stříkačky, dále 

pak na činnost v dýchacích přístrojích a výcvik ve 
vyprošťování z vozidel, který cvičíme především při 
ukázkách na oslavách hasičů. Dále spolupracujeme 
s účastníky Rescue campu na Dni železnice 
v Trutnově, kde jsme vypomáhali celý týden.  
V měsíci září jsme se zúčastnili velitelského dne, 
který byl určen pro všechny členy jednotek a pořádal 
ho hasičský záchranný sbor. Jako již každý rok jsme 
k dispozici na soutěže mladých hasičů, kde 
dodáváme vodu při požárních útocích. Letos se jedná 
o okresní kolo hry Plamen a okresní a krajské kolo 
soutěží mládeže.  
Do vybavení jsme pořídili automatizovaný externí 
defibrilátor (AED), na který jsme získali příspěvek od 
nadace Agrofert. AED slouží jako pomocník při 
resuscitacích. Nesmíme opomenout účast na 
taktickém cvičení, které simulovalo požár zámku 
v Náchodě. Nabyté zkušenosti uplatňujeme 
především při zásazích. Zasahovali jsme u několika 
dopravních nehod, požárů, odstraňování stromů 
z komunikací, úklidu ropných produktů a byli jsme 
povoláni na žádost záchranné služby k transportu 
pacienta. 
Nově jsme zahájili činnost kroužku mladých hasičů. 
Byli jsme velice potěšeni hojnou účastí nových tváří 
v kolektivu a doufáme, že jim chuť a nadšení vydrží.  
Za SDH Dolní Radechová Tomáš Klikar   

 

RADECHOVSKÝ SPORT 
Nohejbal 
Letošní sezóna se pro nás v okresním přeboru 
vyvíjela velmi pozitivně. Zvládli jsme vyhrát většinu 
zápasů v základní části a do Play-Off jsme postoupili 
z druhého místa. O postup do finále jsme si zahráli 
s mužstvem „Zájezd“. První zápas jsme těsně 2:3 
prohráli a druhý vyhráli 3:2. Měli jsme ovšem lepší 
skóre na vyhrané sety, takže jsme postoupili do 
finále. O první místo si zahrajeme s Jaroměří, která 
porazila Jetřichov dvakrát 3:2. 
Tabulka Okresního přeboru po základní části 
    1. St.koup.Jaroměř   10  8  2  33:17    16 

16  16 
 

    2. Stavebka Náchod   10  6  4  28:22    12  
 
 

    3. Zájezd   10  6  4  28:22    11    
6     4.     Jetřichov   10   5  5  25:25      9   
3 

 

    5. Jezbiny   10  3  7  21:29      6   
1     6. Kounov   10  1   9  10:40      2   
1 V krajském přeboru mužů se nám nakonec do play-

off podařilo postoupit, ale bylo to jen tak, tak. 
Poslední dvě utkání jsme hráli o rozhodující body do 
play-off, proti Horní Radechové a Černčicím. Naší 
bojovností, kterou jsme konečně ukázali, jsme 
dokázali oba soupeře „rozdrtit“ a postoupit do play-off 
jako čtvrtý celek z kraje. Také nemůžu zapomenout 
na výpomoc Patrika Másla z okresního týmu, který 
nám hodně pomohl a snad bude i pomáhat.  
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